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Aanwezig: 
Mia Meirsschaut (Natuurpunt Boven Dender) 
Johan Van Der Heyden (Natuurpunt Zwalmvallei) 
Dirk Martens (Velt) 
Hannah Van Belle (deskundige grondgebiedzaken Lierde) 
Geert Schoutteten (vzw trage wegen) 
Evie Van den Bossche (afgevaardigde open VLD)  
Leen Portier (Fietsersbond) 
Erik Meers (onafhankelijk deskundige) 
Jo Van Driessche (Milieufront Omer Wattez) 
Guy Depraetere (Afgevaardigde derde partij) 
André Eeman (schepen van leefmilieu)  
Luc Van Ruyskensvelde (Wildbeheerseenheid Dendervallei) 
Wim Janssens (vertegenwoordiger NVA)  
 
Verontschuldigd:  
Jurgen Soetens (burgemeester) 
Jan Martens (Voor Lierde) 
Kurt Schamp (onafhankelijk deskundige) 
Wim Thienpont (vertegenwoordiger spankracht) 
 
Afwezig:  
Dirk Haelterman (Algemeen Boerensyndicaat) 
 
 

 
Vergadering gehouden via Microsoft Teams. 
 
Ter voorbereiding werd een PowerPointpresentatie opgemaakt door Hannah Van 
Belle. 
 
Verslaggeving door Bieke Van Beirs. 
In functie van de verslaggeving werd de vergadering opgenomen via Microsoft 
Teams. 
  

 

Verslag 

Lierde, 02 juni 2021 
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1. Goedkeuring verslag 17 maart 2021 
 

a) Nieuwe sportcomplex 
b) Plan windmolens 
c) Brief Energiek Landschap Vlaamse Ardennen 
d) Verkavelingsbaantje Doolaegestraat – Holderbeke 

a. Vraag i.v.m. waterprobleem gesteld aan de erosiecoördinator. De 
erosiecoördinator heeft hier geen kennis van. 

b. Voorstel straatrooster zal voorgelegd worden aan het CBS tijdens de 
goedkeuring van het verslag. 

e) Knotmarathon 

 
Geen opmerkingen. Goedgekeurd. 
 
2. Financiële stand van zaken – Dirk Martens 

 
a) Steun voor aanplantingen in privétuinen via het fonds van het gemeentebestuur 

of van de Minaraad van Lierde. 
b) Huidige saldo: 22 769,65 EUR 

 

Gekoppeld aan punt 3. Zie ginds. 

 

3. Boomplantactie Regionaal Landschap Vlaamse Ardennen (RLVA) 2020 – Dirk 
Martens 
a) 24 klanten 
b) Totale prijs: 1619,65 EUR 

 
Dirk Martens: 

- Aanleiding: een voordracht op televisie van tuincoach Ann Muyldermans met 

adviesgevingen voor het aanplanten van groen in tuinen en het opvangen van 

regenwater. 

- Idee: zouden we dit kunnen koppelen aan de boomplantactie? 

- Voorstel: Ann Muyldermans geeft in oktober 2021 (indien toegelaten m.b.t. 

corona) in OC De Lier een voordracht over milieubewust denken, de 

vergroening van tuinen, het opvangen van water, bewustmaking over 

insectvriendelijke planten etc. Ondertussen kan ze ook de boombestellijst van 

de RLVA toelichten. Zij vraagt €250 voor een voordracht en is bereid om 

achteraf persoonlijk advies te geven op afspraak. 

- Motivatie: dit past perfect binnen de planning van het gemeentebestuur en 

hopelijk kunnen we hiermee meer mensen over de streep trekken. 

André Eeman: 

- Voorstander van de voordracht. De timing in oktober is ook goed. 

- De betaling van de voordracht kan met de kas van de Minaraad. 

- Subsidies geven aan particuliere personen is echter niet mogelijk als 

Minaraad. De Minaraad neemt geen beslissingen over subsidies, maar geeft 

enkel advies. De kas van de Minaraad dient voor de werking van de Minaraad. 
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Er kan bijvoorbeeld wel een loterij worden gehouden waarbij burgers een lotje 

kopen en hiermee een bon kunnen winnen, uitgegeven door de Minaraad. 

Deze manier geldt niet als rechtstreekse subsidie. 

Jo Van Driessche: 

- De Minaraad heeft toch het recht om bijvoorbeeld de eerste vijftig deelnemers 

van de boomplantactie financieel te ondersteunen tot een bepaald bedrag? Ik 

zoek uit wat ons initiatiefrecht is en hoe andere raden dit organiseren. 

André: 

- De Minaraad geeft enkel advies. Dit advies moet worden voorgelegd aan het 

college van burgemeester en schepenen (CBS). 

- Het huidige kas bestaat in principe uit geld van de gemeente. 

Guy Depraetere: 

- We moeten een onderscheid maken tussen, ten eerste, door ons 

georganiseerde, kleine initiatieven en, ten tweede, bestuursaangelegenheden. 

In dit laatste hebben we een adviserende functie. 

Erik Meers: 

- De aanplantingsactie ben ik genegen. 

- Over de uitgaven deel ik de mening van André. Het is aan ons om initiatieven 

te nemen die verenigbaar zijn met wat we mogen uitgeven. Het geld is in 

principe niet van de Minaraad en moet worden goedgekeurd door het CBS. 

We moeten net meer initiatieven vinden waaraan we het geld uit de kas 

kunnen uitgeven. 

Dirk: 

- In andere gemeenten worden aanplantingsacties echter ook financieel 

ondersteund. 

André: 

- Inderdaad, maar deze financiële ondersteuning gaat van de gemeente uit en 

niet van de Minaraad. 

- De gemeente staat zeker achter de boomplantacties en de voordracht van de 

tuincoach zijn we genegen. Na de voordracht kunnen de deelnemers 

bijvoorbeeld een waardebon winnen om de aanplanting aan te kopen. Deze 

uitgaven zijn dan in functie van de werking van de Minaraad. 

Dirk: 

- Ik maak een voorstel op voor het CBS en laat dit nalezen door Johan. 

Johan: 

- Ann Muyldermans zou ook de actie van Ferm, ‘Hier groeit water’, kunnen 

vermelden tijdens haar voordracht. Dit betreft zoveel mogelijk regenwater 

ophouden ter hoogte van de eigen woning (infiltratie, gras etc).  
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Dirk: 

- Ann Muyldermans heeft op initiatief van de provincie zestien gemeenten 

bezocht om gratis advies hieromtrent. Zal Lierde hier ook aan deelnemen? 

Deze actie zal namelijk worden uitgebreid. 

André: 

- De gemeente stimuleert reeds de ontharding van de gemeente en let erop dat 

verhardingen worden vergezeld van onthardingen. Bouwaanvragen moeten 

de aanleg van een regenwaterput bevatten. Idealiter zouden we al het 

hemelwater dat in Lierde valt ook in Lierde moeten kunnen houden. Het is een 

andere visie die we moeten ontwikkelen. Lierde heeft ook reeds 

bufferbekkens. 

Johan: 

- De bufferbekkens lopen leeg in de beek. Dat is een noodoplossing om 

overstromingen van de woningen te voorkomen. Dit is verwaarloosbaar als 

infiltratie. 

André: 

- Het water heeft in het bufferbekken de tijd om in de grond te dringen en 

stroomt niet onmiddellijk weg. De knijpleiding wordt toegezet zodat het water 

in het bufferbekken blijft.  

Guy: 

- De bufferbekkens zijn in Vlaanderen vooral geïnstalleerd om overstromingen 

te bufferen en het water een paar dagen later weg te laten lopen. Dit is niet 

bedoeld om lange tijd water op te houden. Ten tijde van de politieke 

goedkeuring was men zich nog niet bewust van de problematiek en nu wel. In 

de landbouw zijn er ook problemen. Er is steeds meer beregening nodig en er 

is een captatieverbod bij droog weer. Andere landen hebben hier al veel 

eerder over nagedacht, maar hier zijn we hopeloos te laat. Er worden ook nog 

weinig vergunningen afgegeven. Dit zal zich tonen in groenten en fruit. 

- We zouden moeten nadenken over hoe het water langer kan worden 

opgehouden in de bufferbekkens. 

André: 

- Er is een knijpleiding die kan worden toegezet. Als het niveau niet te hoog 

wordt, dan kan de knijpleiding volledig toegezet worden zodat het water er kan 

inblijven. 

- Niet akkoord dat er geen/weinig indringing is in de grond. 

Johan: 

- Wie gaat de knijpleidingen beheersen? Wie regelt dit: provinciaal, stedelijk? 
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André: 

- De kleine bufferbekkens zijn gemeentelijke materie. Dat regelen wij. Bij 

overvloedige regen wordt dit bekeken door de gemeentelijke ambtenaren. Dit 

wordt opgevolgd. 

Wim Janssens: 

- Verzoek aan André Eeman: graag een overzicht van de vroegere, huidige en 

toekomstige initiatieven van de gemeente om de waterproblematiek aan te 

pakken, a.u.b., naast wat op Vlaams niveau gebeurt.  

Guy: 

- Er zijn ook initiatieven nodig voor een verbod van de beregening van het 

gazon, eventueel van de duur van douches etc. 

André: 

- Wij kunnen als gemeente dit moeilijk controleren. Het is de mentaliteit die 

moet veranderen. De verhouding hemelwaterverbruik en drinkwaterverbruik 

moet veranderen. 

- Watermaatschappijen zouden het tarief moeten verhogen om overmatig 

waterverbruik te beperken. 

 
4. Keibergstraat – Beroep Milieufront Omer Wattez (MOW) – Jo Van Driessche 
 
Jo: 

- Ter informatie: MOV heeft beroep aangetekend tegen de beslissing over het 
verharden van de overweg, omdat er een aantasting is van de vegetatie door 
een uitwijkstrook. 

 
André: 

- Dit is een punt tussen Infrabel en MOW. Er moet een praktische oplossing 
komen. Onze gemeente heeft al kunnen bekomen dat de landbouwers een 
doorsteek hebben en geen omweg moeten nemen. Er is helaas geen 
alternatief. Er is daar ook weinig verkeer, want er staan slechts vier huizen. 

 
Johan: 

- Even ter toelichting: MOW wenst dat de huidige wetgeving wordt toegepast. 
 
5. Groepsaankoop knotten RLVA: motivering standpunt gemeente - Jo Van 

Driessche 
a) Verwijzing naar de Minaraad van 3 oktober 2017 

 
Jo: 

- Het initiatief van RLVA voor het knotten van bomen is goed en stel ik niet in 
vraag. In 2017 zouden we echter een tegemoetkoming uitschrijven voor wie de 
bomen laat knotten na achterstallig onderhoud. De burgemeester weigerde 
deze tegemoetkoming, omdat dit niet eerlijk is voor wie wél een regelmatig 
knotten onderhoudt. Nu gaat de gemeente wel in op het belonen van knotten 
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van ouder dan 7 jaar door mee de personeelskosten te dragen van het RLVA 
voor dit knotten. Waarom toen niet en nu wel? 

 
André: 

- Nu kan het wel omdat er een voorstel is van het RLVA. Toen hadden we geen 
voorstel naar het CBS. Wij als gemeente gaan misschien een engagement 
aangaan met RLVA voor het onderhoud van de gemeentelijke bomen. Privé wil 
de RLVA dit nu ook doen. 

- RLVA zoekt voor dit najaar een geschikte, bereikbare plaats met nabijgelegen 
parking om te demonstreren met hun machines. Wie kent een plaats? Er zou 
achteraf een persmoment zijn met een tent. 

 
Johan: 

- Ter informatie: de eigenaar betaalt zelf nog steeds 60 euro per boom. Het is 
niet gratis. Nu komt het van het geld van de gemeente zelf en gaat het niet uit 
van de Minaraad. 

- In Geraardsbergen is de demonstratie in Ophasselt in het verlengde van 
Ruisenbroek, die verder loopt in Groenstraat in Lierde. 

 
Leen Portier: 

- De deadline hiervoor is 31 juli 2021. 
 
Jo: 

- Hoeveelheid bomen die worden geknot: minstens dertig over de hele gemeente. 
Minsten vijf per persoon. 

 
André: 

- Voor de demonstratie moeten er minstens tien bomen worden geknot. In de 
Bergstraat staan er langs de weg, met knotachterstand. Ze zullen minstens 
zeven jaar geen onderhoud gehad hebben. 

 
Guy: 

- Er zijn minstens twintig bomen bij ons die moeten worden geknot, maar niet 
overal even bereikbaar. Er zijn er toch vier die wel een goede gelegenheid 
bieden. 

 
 
6. Maai Mei Niet – Johan Van Der Heyden 

a) Niet gemaaid in mei: 8545 m² 
b) Nectarscore doorgeven op 29 en 30/05/2021 

 
Johan: 

- Eerst bedankt om mee te stappen in het minder maaien van de perken. Insecten 
kunnen ervan genieten. Dit is heel positief. Het gaat ook om een groot aantal 
m². 

- Het zou leuk zijn om dit te kunnen doortrekken naar particulieren. 
 
Dirk: 

- Dit kan aan bod komen bij de voordracht van Ann Muyldermans. 
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Johan: 
- Inderdaad, en liefst met foto’s uit Lierde zelf. 

 
André: 

- I.v.m. Pikkelgem: sommige perkjes zijn te vroeg gemaaid. Sommige bermen 
mogen uitgesteld worden om te maaien, omdat er o.a. geen hinder is voor het 
verkeer. 

 
Johan: 

- Volgens het wegbermbesluit is het zelfs verboden om bloemen te maaien. 
- Voorstel: eventueel een band langs de rand maaien om de voetgangers 

tevreden te stellen en buren te tonen dat de gemeente hiermee bezig is. 
- In feite was het deze keer positief dat het te vroeg werd gemaaid. Vorig jaar 

werd Pikkelgem namelijk maar één keer gemaaid, want de zomer was heel 
droog. We hebben toen een maaibeurt overgeslagen, waardoor de biomassa 
nu dubbel zo dik stond. Het is niet slecht dat het te vroeg werd gemaaid. Hopelijk 
wordt het nu grondig geharkt. Dan zal het een mooie bloemenzone worden. 

 
André: 

- De opdracht hiervoor is gegeven. 
 
Hannah Van Belle: 

- Hoeveel keer per jaar moet de randen worden gemaaid? 
 
Johan: 

- Minimaal twee keer. Nu nog zeker twee weken wachten en evalueren. 
 
André: 

- Op het einde van de maand juni zullen we maaien. 
 
Johan: 

- Dit kan geen kwaad, want al veel bloemen zullen uitgebloeid zijn.  
- Ook nog eens maaien in september of oktober. De grond is al sterk verschraald 

door het vele maaien. 
- Twee tot drie keer per jaar is voldoende. Dan zullen we een mooi bloemenbed 

hebben t.h.v. Pikkelgem. 
 
7. Varia 

 
a) Japanse duizendknoop: 
 
Mia: 

- Ik maak samen met Johan Van Der Heyden en Hannah Van Belle een 
afspanning op de locaties met Japanse duizendknoop om te verhinderen dat ze 
worden gemaaid. 

- We vragen hier reeds verschillende jaren naar, maar nu gaan we het eindelijk 
ook echt doen. Op 11/06/2021 voeren we het uit. 

- Hetzelfde voor de Nauw, waar het rapunzelklokje en de kleine ratelaar staat. 
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André: 
- Ondertussen kunnen we ook kijken om andere bermen uit te stellen om te 

maaien, bijvoorbeeld de berm in een zijweg van de Bergstraat. Daar staat veel 
(echter niet-zeldzaam) fluitenkruid. 

 
b) Broekstraat 10 en Lierenhoek 4 – André Eeman 
 
André: 

- Dit betreft de wrakken die er staan en het afval dat wordt verzameld op 
privéterreinen. Dit is een probleem en het is niet simpel om ertegen op te treden. 
De handhavingsambtenaar heeft het reeds bekeken. 

- Er is ook een illegale ophoging te Hemelveerdegem. Er werden namelijk 
verschillende vrachtwagens grond gestort tegen de beekvallei. De opdracht aan 
het CBS is gegeven om een aangetekend schrijven te sturen dat alles moet 
worden hersteld naar de oorspronkelijke staat. 

 
c) Dode boompjes bij nieuwe aanplantingen – Dirk Martens 
 
Dirk:  

- Ondanks het voordelige weer zijn er boompjes gestorven bij de nieuwe 
aanplantingen. Het wordt aangeplant, maar dan wordt er niet meer naar 
omgekeken. 

- Ik noteer de locaties en geef dit door aan Hannah. 
 
Hannah: 

- Johan en ik waren niet aanwezig bij alle aanplantingen, maar waar wij wel 
aanwezig waren, werd de aanplanting correct uitgevoerd en zijn de boompjes 
nog steeds in goede staat. 
Johan bevestigt. 

 
d) Hondenpoep – Evie Van den Bossche 
 
Evie: 

- Er is een probleem met achtergelaten hondenpoep. 
- Voorstel: sensibiliseringsactie d.m.v. flyers uitdelen met de locatie van 

vuilnisbakken, dispensers met bio-afbreekbare zakjes etc. 
 
André: 

- Er zijn reeds veel sensibiliseringsacties gebeurd tegen zwerfvuil, maar ze lijken 
weinig uit te halen. Met hondenpoep gaan we dezelfde kant op. 

- Alleszins worden er geen extra vuilnisbakken geplaatst, want dit brengt andere 
sluikstort met zich mee. 

- Het zwerfvuil is toegenomen met 14%. Een geldkwestie kan het moeilijk zijn, 
want PMD kost hier weinig. 

 
Johan: 

- Er is te weinig discipline van de mens. Er worden zakjes hondenpoep in de kant 
van de weg gegooid. Er liggen veel blikken. In Wallonië is het ook een groot 
probleem.  
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- In de landen waar er statiegeld wordt gevraagd (Duitsland, Zwitserland, 
Oostenrijk etc.), is dit een minder groot probleem. Dit wordt op nationaal of 
Europees niveau geregeld. 

 
e) Bloemenweiden – Guy Depraetere 
 
Guy: 

- Is het mogelijk voor de gemeente om bloemenzaadmengsels aan te kopen en 
ter beschikking te stellen aan de bevolking? Achteraf toont de bevolking dan dat 
ze goed gezaaid hebben, bijvoorbeeld met een foto. 

- Dit zou jaarlijks moeten gebeuren, want na een tijdje blijven enkel de dominante 
soorten over. 

- Op de rotonde in Brakel bevond zich een bloemenzone en dit was prachtig. 
 
Dirk en Johan: 

- Dit zou een actie van de Minaraad kunnen zijn. Dan kunnen we dit kaderen in 
een activiteit waarbij deelnemers een zakje bloemenzaad meekrijgen. 

 
Johan: 

- Voorstel: een wedstrijd voor de mooiste wildebloementuin. Bijvoorbeeld in het 
voorjaar verdelen en dan in de zomer de wedstrijd organiseren. 

- Bij Jokido werden ook bloemen gezaaid en deze zijn goed aan het kiemen. We 
zijn benieuwd naar het resultaat. Welk zaad werd gebruikt? 

 
André: 

- Opdracht gegeven om daar te zaaien, maar momenteel geen idee welk 
specifiek zaad gebruikt werd. 

- Er zouden inderdaad meer bloemen in ieders tuin moeten worden gezaaid 
(Guy: vooral veldbloemen). Ann Muyldermans kan hier ook over spreken. 

 
f) Vergiftiging katten te Bosveldstraat – Wim Thienpont (verontschuldigd) 
 
André: 

- Kanttekening hierbij: een kat is moeilijk te vergiftigen, want het dier is zeer 
selectief met voedsel. 

- Hier zijn ook enkele vragen bij: is de vergiftiging effectief vastgesteld? Welk 
vergif was het? Er is een lijkschouwing nodig. Het is moeilijk te achterhalen als 
je niet zeker weet naar welk vergif je zoekt. 

 
Johan: 

- Eventueel was het iemand die de vos wilde verdelgen, want de kat en de vos 
eten hetzelfde. 

 
Erik Meers: 

- Op de veeartsenijschool voeren ze een ecotoxtest uit waarbij ze kijken naar de 
maaginhoud. Een autopsie valt ook mee qua prijs. 

 
Einde vergadering. 
 
Datum volgende vergadering: woensdag 29/09/2021 om 20:00. 


